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Til: Gorm_Gunnarsen@kk <Gorm_Gunnarsen@kk.kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) 

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Niko_Grundfeld@kk.dk; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) 

<Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-

Kristian_Lutken@kk.dk>; Jes_Vissing_Teidemann@kk.dk; Anna Maria Hede Christensen 

(Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Helle Bonnesen 

(Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk> 

Emne: Usikkerhed om klassedeling skaber angst midt i coronatiden – hvorfor har I besluttet det? 

Til medlemmerne af Børne- og Ungdomsudvalget. 

Lige inden jul skrev ledelsen på Ørestad skole, at de fem 7. klasser skal lægges sammen til fire, så 

snart eleverne er tilbage efter en lang periode med virtuel nødundervisning. Den 18. jan får vi brev 

fra ledelsen om, at nu er alt klar, klasser er delte, nu afventer ledelsen bare at eleverne kommer 

retur. Lærerne har delt klasserne, og de håber, at eleverne finder det ok. Det bliver eksekveret, så 

snart elever er tilbage fysik. Hertil står der, at vi forældre evt. bør tale med vores børn om 

procesplanen. Det fremgår også af brevet, at det skyldes, at I politikere har besluttet, at alle skoler 

overgår til en ny budgetmodel i et nye finansår. Det betyder, at der minimum skal være 24 elever i 

hver klasse.  

Vi er rigtig glade for at bo i Ørestad og vores børn i henholdsvis 7. og 4. klasse er glade for at gå på 

Ørestad skole. Der har som bekendt været en del skift (forsøg med opdeling og ny 

sammensætning af klasser hvert skoleår), ændringer af skoledistrikter, pladsmangel og usikkerhed 

om hvem der skulle sendes til andre skoler i eller uden for bydelen, senest for udskolingen, der 

endte i Mediebyen i Fields fra skoleåret 2020. Men vi bakker op om folkeskolen og fællesskabet i 

København modsat de mange som løbende er sivet til en privat skole, måske pga. den lange række 

af ændringer og situationer med usikkerhed der har været forbundet med at gå i skole i Ørestad 

og på Ørestad skole.    

Vi forstår beslutningsgrundlaget for sammenlægningen. Det er fornuftigt, at ledelsen deler plan 

for, hvordan en sammenlægning af 7. klasserne kommer til at foregå. Vi værdsætter dialog og 

vores familien vil bakke skolen op så langt hen af vejen vi kan, men det er ved at være for meget 

nu – og særligt i denne tid med COVID19, hvor alt muligt andet giver grund til bekymringer.  

Vi er dog samtidig ekstremt bekymrede for processen/tidslinjen og for hvordan det påvirker alle 7. 

klasse eleverne lige nu og indtil sammenlægningen sker. Der er flere årsager til bekymring.  

• COVID19 udfordrer i den grad de unges mentale sundhed. Det er unødvendigt og

uansvarligt at tilføje endnu en stress faktor i denne svære tid.
• Eksperter inde for mental sundhed anbefaler at børn og unge 'lander' i deres vante miljøer efter

endt lockdown, for at kunne bearbejde deres oplevelser og udfordringer.
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• Det er videnskabeligt bevist, at jo flere forandringer vi udsætter børn og unge for samtidig jo

dårligere vil de klare sig gennem disse forandringer. Vores børn og unge har været i en lang

forandringsproces siden marts 2020.

• Det eneste de fleste går rundt og glæder sig til lige nu er at komme tilbage i skole. Jeg er lige blevet

oplyst, at elever får beskeden på fredag, så de kan bearbejde beskeden i vinterferien. Denne glæde

er på et øjeblik taget fra dem. Nu vil mange af dem hellere fortsætte online – med de kammerater

og lærere de kender - end at skulle tilbage til det ukendte.

I politikerne har det overordnede ansvar for beslutningen. Vi har tillid til, at I vil tage ansvar og 

handle midt i en Corona-tid, hvor vores børns mentale sundhed er under pres.  

Det er vores klare opfattelse, at det eneste ansvarlige i denne situation vil være at udskyde 

sammenlægningen - allerhelst til efter sommerferien. Dette vil give muligheden for, at eleverne 

fortsat kan glæde sig til at kommer tilbage i fysisk skole, får mulighed for kvalitetstid sammen med 

klassekammerater og lærere, får mulighed for at blive inddraget i processen vedr. selve 

opdelingen, får mulighed for at bearbejde den sorg nogle af dem vil opleve/oplever ifm. splittelse 

af deres klasse og får mulighed for at tage ordentlig afsked med det som er og har været deres 

faste base.  

Og hvem ved, måske kommer der flere børn til Ørestad over foråret og sommeren – det er jo ikke 

utænkeligt med den store tilflytning der sker til bydelen – og i særdeleshed til udskolingen på 

Ørestad skole der modtager de store elever der flytter til bydelen. Måske vil det kunne få klasse-

kabalen til at gå op uden at skulle splitte klasserne, så snart eleverne kan komme fysisk tilbage i 

skole.  

Det vil give point til alle i efteråret. 

Vh.  
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